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  Afsender og dato  Høringssvar  

  

Opfølgning  

Tulle Vilhelmsen, 

Fredericia 

7. oktober 2019. 

Skraldespande i byen 

Jeg synes at der er alt for meget skræld og og cigaretskoder i naturen og på 

vejene. Jeg synes der skal flere skraldespande op. Vi skal blive bedre til at rydde 

op efter os selv. Hvis vores jord skal holde er vi nød til at gøre noget nu. 

Høringssvaret har ikke givet 

anledning til ændringer i 

strategien. Idéen om flere 

skraldespande tages med i 

idékataloget 

Fredericia Kommunes 

HMU v/ Helle Andersen 

9. oktober 2019. 

Kommentar fra medarbejdersiden i HMU 

 

Medarbejdersidens kommentarer 

Først er det vigtigt at være opmærksom på, at det fremlagte udkast ikke alene 

forholder sig strategisk til arbejdet med verdensmålene eller sætter den politiske 

ramme herfor. Den er også mange steder handlingsanvisende. Netop den del gør 

det relevant at beskrive, hvordan f.eks. valget af delmål i forhold til de enkelte 

temaer er sket, hvorfor er nogen valgt mens andre er udeladt, hvordan 

involvering er sket og hermed også hvem har besluttet udkastet? Dette er ikke 

tydeligt på nuværende tidspunkt.  

Det bemærkes samtidig, at den centrale forankring af projektet har skabt en 

distance til ”hverdagen” for medarbejderne, og da det ikke er tydeligt, hvordan 

involveringen har været i processen kan det være svært efterfølgende at skabe 

det fornødne ejerskab. Der arbejdes nemlig allerede meget med verdensmålene 

på kommunens arbejdspladser. 

Høringssvaret har ikke givet 

anledning til ændringer i 

strategien. Høringssvaret 

tages til efterretning at 

processen ikke har været 

tilstrækkelig involverende og 

anerkender, at der allerede 

arbejdes rigtig meget med 

verdensmål og forskellige 

aspekter af bæredygtighed 

ude i organisationen. Dette 

bringes ind i 

implementeringen af 

strategien fremadrettet. 

Jan Thorkild Voss for Høringssvar fra Ullerup Bæk Skolens LMU til ”Fredericia for 

Verdensmålene”.  

 

Høringssvaret har ikke givet 

anledning til ændringer i 

strategien. Det tages til 



Ullerup Bæk Skolens 

LMU v/ Jørgen 

Vesterlund Jensen  

11. oktober 2019 

 

Ullerup Bæk Skolens LMU udtaler til budgetforslaget: 

LMU på UBS har følgende ønske: 

Vi Læser en meget ambitiøs kommune, som forholder sig til generel 

bæredygtighed i alle aspekter af kommunens fremtidige udvikling. 

Der er rigtig meget prosa, det er en omfangsrig tekst, og man kan godt blive 

presset af alt det, vi nu skal… 

Det er vigtigt at vi skaber en positiv stemning omkring dette projekt! Vores 

udgangspunkt er faktisk positivt, fordi vi allerede arbejder med STEAM og FN´s 

Verdensmål, og fordi vi allerede gør meget rigtigt og godt i dag. 

Det er vigtigt, at vi forholder os til verdensmålene, ”at vi sætter barren højt” 

Det er vigtigt, at hver enkelt daginstitution og skole sætter af, hvorfra de står! 

Børn- og Skolepolitikken bør opdateres med Fredericia Kommunes positive 

tilgang til verdensmålene 

Eksempel: Bæredygtig vækst og erhvervsudvikling. 

Fredericia bør også være opmærksomme på forureningsgraden af de 

krydstogtsskibe, som lægger til. 

Det handler blot om at finde den balance, vi mener, Fredericia kan bære/antal 

skibe som kan lægge til. 

Atter en gang må vi konstatere, at høringsperioden er for kort! 

Vi giver ikke den nødvendige tid til anstændig behandling af høringsmaterialet. 

På vegne af Ullerup Bæk Skolens LMU 

Jørgen Vesterlund Jensen 

Næstformand 

efterretning at 

høringsperioden har været 

kort (ind i efterårsferie). 

Jan Thorkild Voss for 

Ullerup Bæk Skolens 

bestyrelse 

V/ Allan Kjærsgaard 

11. oktober 2019 

 

Høringssvar fra Ullerup Bæk Skolens Skolebestyrelse til ”Fredericia for 

Verdensmålene”. 

 

Skolebestyrelsen udtaler: 

Vi bifalder kommunens strategi for bæredygtige udvikling. Vi er enige i at 

børnene er fremtiden og derfor skal børnenes forståelse for bæredygtighed 

starte så tidligt som muligt. Skolebestyrelsen er meget motiveret for at bakke op 

om kommunens ambitioner og anerkender at vi som skole kan og bør være med 

til at præge denne udvikling. Vi ønsker helt konkret at indtænke bæredygtighed 

og FN’s Verdensmål i skolens vision. 

Høringssvaret har ikke givet 

anledning til ændringer i 

strategien. Det tages til 

efterretning at 

høringsperioden har været 

kort (ind i efterårsferie). 



Noget for alle 

Det er vigtigt at vi skaber en positiv stemning omkring dette projekt! Vores 

udgangspunkt er faktisk positivt, fordi vi allerede arbejder med STEAM og FN´s 

Verdensmål, og fordi vi allerede gør meget rigtigt og godt i dag. Det er vigtigt, at 

hver enkelt daginstitution og skole sætter af, hvorfra de står! Børn- og 

Skolepolitikken bør opdateres med Fredericia Kommunes positive tilgang til 

verdensmålene 

Flere indsatsniveauer 

Vi har allerede igangsæt en række initiativer ud fra den bestående drift og 

budget, og det vil vi naturligvis fortsat udvikle på. 

I forhold til fremtidige indsatsområder/investeringer indenfor bestående 

budgetramme vil vi indtænke bæredygtighed ind som et af parametrene. 

Herudover ser vi, at det kan blive nødvendigt, at der investeres yderligere i 

konkrete projekter, hvis det fulde potentiale skal opnås. I den forbindelse skal det 

bemærkes, at vi i forvejen arbejder med et presset skolebudget, hvor der ikke er 

plads til ekstraordinære udgifter. Vi kan desuden være bekymret for, om en ny 

strategi vil medføre nogle forventninger til skolerne, som vi med nuværende 

ressourcer ikke kan opfylde. 

Åben skole 

Vi ser et stort potentiale i at virksomheder, gennem Åben-skole-samarbejdet, kan 

demonstrere overfor skoleelever, hvordan de arbejder med bæredygtighed og på 

den måde være med til at tage medansvar. 

Afslutningsvis tillader vi os endnu engang at bemærke, at der er alt for kort 

høringsfrist med så ambitiøst et materiale, særligt henover efterårsferien. 

På vegne af Ullerup Bæk Skolens bestyrelse 

Allan Kjærsgaard 

Formand 
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